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PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 22 mai 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklos András - sat 
Coșeni, lipsind: Kolcza István, Magyarosi Imola-Piroska, Székely Kincső. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă 
de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 656/2023. Ședința se desfășoară prin sistemul 
de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Bună ziua. 
Conform dispoziției primarului s-a convocat ședința extraordinară a Consiliului Local. 
Înainte să începem aș dori să facem prezență.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.r.): „Suntem prezenți 18, suntem statutari. Am obligația să vă întreb, dacă înafară 
de cele 10 puncte mai sunt și alte propuneri?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Da, dl. președinte, Toth-
Birtan Csaba sunt și doresc să includem 3 puncte la Diverse. Un punct D1 pentru aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 115/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate  
pentru obiectivul de investiţii „Extinderea rețelei de alimentare cu apă potabilă și de 
canalizare menajeră în zonele marginalizate ale Cartierului Őrkő” din municipiul Sfântu 
Gheorghe, Județul Covasna, cu modificările și completările ulterioare. Un punct D2 pentru 
aprobarea modificării și completării HCL nr. 387/2019 privind modificarea și completarea 
HCL nr. 98/2019 privind aprobarea Studiului de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii 
„Amenajarea unor terenuri de sport din zona Câmpul Frumos“ și aprobarea proiectului 
„Amenajare terenuri de sport- Câmpul Frumos” și a cheltuielilor legate de proiect, cu 
modificările și completările ulterioare. Și un punct D3 pentru aprobarea modificării și 
completării HCL nr. 386/2019 privind modificarea și completarea HCL nr. 99/2019 privind 
aprobarea Studiului de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii „Amenajarea unor terenuri 
de sport în Cartierul Ciucului“ și aprobarea proiectului „Amenajare terenuri de sport - 
Cartierul Ciucului” și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și completările 
ulterioare.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc. Sunt și 
alte propuneri? Nu sunt, atunci să votăm cele 3 puncte propuse la Diverse. Să votați, dacă 
sunteți de acord cu punctul D1.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 



 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m.): „Bună ziua. Sunt de acord. 
Mulțumesc.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Csatlós László, nu am auzit numele. 
Sunt de acord și eu.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 3 consilieri lipsind de la vot (Debreczeni László, Jánó 
Mihail, Vajna László), introducerea pe Ordinea de zi a punctului D1. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Am aprobat. Să 
votăm despre punctul D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord și eu.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul D2.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord și eu.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Și eu, Kiss-Bartha 
Annamária sunt de acord, îmi cer scuze.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), 
introducerea pe Ordinea de zi a punctului D2. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Am aprobat. Să 
votăm despre punctul D3, dacă sunteți de acord.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
punctului D3.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Csatlós László, Vajna 
László), introducerea pe Ordinea de zi a punctului D3. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Să votăm Ordinea de zi în întregime, cu cele 10 puncte plus cele 3 puncte de la Diverse.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu, Vajna László sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Îmi cer scuze, și eu, Csatlós László 
sunt de acord și eu.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc. Cei 
prezenți au votat. Pentru buna desfășurare a ședinței eu propun, ca toate punctele de pe 
Ordinea de zi să fie votate la sfârșit. Sunteți de acord? 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord și eu.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, modul de vot. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Înainte de a trece la 
dezbaterea și prezentarea, adoptarea hotărârilor, am obligația să vă comunic: potrivit art. 228 
din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt astfel de cazuri?” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt Jancsó Éva. Eu nu doresc să particip 
la deliberarea și aprobarea punctului 8. Este legat de strada Irinyi János. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „La punctul 8. Bine. 
Mulțumesc. (lb.r.): Să trecem la dezbaterea proiectelor de hotărâri.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării și 
completării HCL nr. 382/2020 privind aprobarea proiectului „Construire centru comunitar 
integrat din Őrkő” și a cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Proiectul de hotărâre nr. 1 se 
referă la modificarea și completarea unei hotărâri anterioare, nr. 382 din 2020 privind 
aprobarea proiectului „Construire centru comunitar integrat din Őrkő” și a cheltuielilor legate 
de proiect. Întrucât valoarea acestor proiecte a crescut după aprobarea proiectului tehnic, se 
impune actualizarea acestor valori și în cazul acestui proiect, valoarea totală devine de 
8.626.810,94 lei care conține și TVA. Din această valoare contribuția proprie a municipiului 
Sfântu Gheorghe este de 4.041.523,94 lei, care se distribuie astfel: 3.949.818,20 lei este 
valoarea cheltuielilor neeligibile, respectiv 91.705,74 lei este valoarea aportului propriu de 
2% din valoarea totală eligibilă.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau completări? Nu sunt. Comisiile de specialitate I, II și V au avizat 
favorabil acest proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 166/2023. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării și 
completării HCL nr. 32/2020 privind aprobarea Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de 
investiții „Construire grădiniță în cartierul Őrkő”, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Acest proiect de hotărâre se 
referă la aprobarea modificării și completării HCL nr. 32 din 2020 privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Construire grădiniță în cartierul 
Őrkő”, cu modificările și completările ulterioare. Este un proiect de hotărâre asemănător 
punctului 1. Aici valoarea totală a proiectului devine cu actualizări 5.117.765,56 lei, valoare, 
care conține și TVA. Din această valoare contribuția proprie a municipiului Sfântu Gheorghe 
este de 2.649.836,46 lei, din această valoare 2.599.470,56 lei reprezintă valoarea cheltuielilor 
neeligibile, iar 50.365,90 lei reprezintă contribuția proprie de 2% din valoare totală eligibilă a 



proiectului.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau completări? Dacă nu, vă aduc la cunoștință, că comisiile de specialitate I, 
II și V au avizat favorabil acest proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 167/2023. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 306/2019 privind aprobarea proiectului „Sistematizare verticală la 
Liceul Tehnologic Economic Administrativ „Berde Áron”, din Municipiul Sfântu Gheorghe, 
județul Covasna” și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Proiect de hotărâre pentru 
aprobarea modificării și completării HCL nr. 306 din 2019 privind aprobarea proiectului 
„Sistematizare verticală la Liceul Tehnologic Economic Administrativ „Berde Áron”, din 
Municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna” și a cheltuielilor legate de proiect, cu 
modificările și completările ulterioare. În acest caz valoarea totală a proiectului devine 
4.076.287,94 lei, din această valoare contribuția proprie a municipiului Sfântu Gheorghe 
reprezintă 900.718,98 lei, din care 835.911,47 lei este valoarea cheltuielilor neeligibile, 
respectiv 64.807,51 lei reprezintă contribuția proprie de 2% din valoarea totală neeligibilă a 
proiectului.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc. Sunt 
observații, propuneri, sau completări? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V au avizat 
favorabil.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 168/2023. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării și 
completării HCL 383/2020 privind aprobarea Proiectului tehnic pentru obiectivul de investiții 
„Refuncţionalizarea clădirii C2-sală de sport și finalizarea construcției anexate sălii de sport” 
aparținătoare Școlii Gimnaziale Nicolae Colan din Municipiul Sfântu Gheorghe, județul 
Covasna, al proiectului și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și completările 
ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Proiectul de hotărâre se referă 
la aprobarea modificării și completării HCL 383 din 2020 privind aprobarea Proiectului 
tehnic pentru obiectivul de investiții „Refuncţionalizarea clădirii C2-sală de sport și 
finalizarea construcției anexate sălii de sport” aparținătoare Școlii Gimnaziale Nicolae Colan 
din Municipiul Sfântu Gheorghe, al proiectului și a cheltuielilor legate de proiect, cu 
modificările și completările ulterioare. În acest caz valoarea totală a proiectului devine 
6.904.114,91 lei, inclusiv TVA. Contribuția proprie a municipiului Sfântu Gheorghe este de 
1.329.098,38 lei, din care 1.215.322,54 lei reprezintă cheltuieli neeligibile, iar 113.775,84 lei 
repreznită cota de 2% din valoarea totală eligibilă proiectului.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc. Sunt 
propuneri, sau observații? Dacă nu, anunț, că comisiile de specialitate I, II și V au avizat 
favorabil și acest punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 169/2023. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării și 
completării HCL nr. 34/2020 privind aprobarea Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de 
investiții „Construirea a 50 de locuințe sociale în Cartierul Őrkő”, cu modificările și 
completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Este vorba de proiectul de 
hotărâre pentru aprobarea modificării și completării HCL nr. 34 din 2020 privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Construirea a 50 de locuințe sociale 



în Cartierul Őrkő”, cu modificările și completările ulterioare. Este un proiect asemănător și 
aici crește valoarea proiectului după cele anterior aprobate, și devine 33.518.650,58 lei, 
valoare inclusiv cu TVA. Contribuția proprie devine 19.620.976 lei, din care 19.337.350 lei 
este valoarea cheltuielilor neeligibile, iar 283.626 lei devine contribuția de 2% din valoarea 
totală eligibilă a proiectului.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și acest 
punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 170/2023. 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării și 
completării devizului general, aprobat prin HCL nr. 288/2022 privind aprobarea Proiectului 
tehnic pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada Malomgát” și modificarea HCL nr. 
382/2021 privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu 
Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel Saligny”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Proiectul de hotărâre se referă 
la aprobarea modificării și completării devizului general, aprobat prin HCL nr. 288 din 2022, 
a Proiectului tehnic pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada Malomgát” și 
modificarea HCL nr. 382 din 2021 privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea 
municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel Saligny”. În acest 
caz se modifică anexele la hotărârile anterioare, anexa 1 privind devizul general, respectiv 
anexa 2 privind caracteristicile principale și indicatorii tehnico-economici al proiectului, 
respectiv se modifică valoarea sumei finanțate din bugetul local, acesta din urmă devine 
405.719,83 lei, inclusiv TVA.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și acest 
punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 171/2023. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 323/2022 privind aprobarea Proiectului tehnic pentru 
obiectivul de investiții „Modernizare strada Digului” și modificarea HCL nr. 382/2021 
privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la 
Programul național de investiții „Anghel Saligny”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Și în acest caz este vorba de 
un proiect finanțat din Programul național de investiții „Anghel Saligny”, deci proiectul de 
hotărâre este asemănător. Este vorba de investiția: „Modernizare strada Digului”. Și aici se 
modifică anexa 1 devizul general, respectiv anexa 2 caracteristicile principale și indicatorii 
tehnico-economici la proiect, respectiv fixează cota finanțată din bugetul local la 671.778,2 
lei, inclusiv TVA.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și acest 
punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 172/2023. 
 PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 279/2022 privind aprobarea Proiectului tehnic pentru 
obiectivul de investiții „Modernizare strada Irinyi János” și modificarea HCL nr. 382/2021 
privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la 
Programul național de investiții „Anghel Saligny”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „De asemenea este vorba de un 



proiect finanțat din Programul național de investiții „Anghel Saligny”. este vorba de 
modernizarea străzii Irinyi János, și aici se modifică anexa 1 devizul general, respectiv anexa 
2 caracteristicile principale și indicatorii tehnico-economici la proiect, și se fixează valoarea 
finanțată din bugetul local, care va avea valoarea de 31.583,14 lei, TVA inclus.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și acest 
punct.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Jancsó 
Éva), HOTĂRÂREA NR. 173/2023. 
 PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la bl. 2, sc. A, B, C, D, E, strada Kossuth Lajos nr. 1” și modificării și 
completării HCL nr. 189/2022 privind aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a 
cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din 
municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Punctele 9 și 10 sunt proiecte, 
care sunt finanțate din PNNR. Punctul 9 se referă la aprobarea Documentației de avizare a 
lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de reabilitare termică la bl. 2, 
sc. A, B, C, D, E, strada Kossuth Lajos nr. 1”. Aici se fixează valoarea totală a investiției la 
8.141.485,10 lei, din care valoarea neeligibilă este 1.020.188,06 lei, respectiv TVA-ul aferent 
239.303,38 lei. Și printr-un articol se asigură suportarea din bugetul local al tuturor 
cheltuielilor care pot apărea pe cursul derulării investiției.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Acesta a fost punctul 
9. Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și 
acest punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 174/2023. 
 PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la bl. 13, sc. A,B,C,D, strada Kossuth Lajos nr. 10” și modificării și 
completării HCL nr. 189/2022 privind aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a 
cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din 
municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Punctul 10, asemănător 
punctului 9, se referă la o lucrare finanțată din PNNR, și anume se referă la aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la bl. 13, sc. A,B,C,D, strada Kossuth Lajos nr. 10”. Valoarea totală a 
proiectului este de 5.470.608,70 lei, inclusiv TVA. Valoarea neeligibilă a proiectului este de 
18.351,86 lei și TVA-ul aferent 4.304,75 lei, și în acest caz, printr-un articol se enunță, că 
toate celelalte cheltuieli, care pot apărea în cursul investiției, vor fi suportate din bugetul 
local.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și acest 
punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 175/2023. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 115/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate  pentru obiectivul 
de investiţii „Extinderea rețelei de alimentare cu apă potabilă și de canalizare menajeră în 



zonele marginalizate ale Cartierului Őrkő” din municipiul Sfântu Gheorghe, Județul Covasna, 
cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „La D1 propunem modificarea 
HCL nr. 115 din 2019, Studiu de fezabilitate  pentru obiectivul de investiţii „Extinderea 
rețelei de alimentare cu apă potabilă și de canalizare menajeră în zonele marginalizate ale 
Cartierului Őrkő”. În acest caz valoarea totală a investiției devine 2.966.683,27 lei, valoare, 
care include și TVA, din care contribuția proprie a municipiului Sfântu Gheorghe devine 
1.103.966,56 lei, care se repartizează astfel: 1.065.951,93 lei valoarea cheltuielilor 
neeligibile, respectiv 38.014,63 lei cota de 2% din contribuție proprie din valoarea totală a 
cheltuielilor eligibile. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 176/2023. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 387/2019 privind modificarea și completarea HCL nr. 98/2019 privind 
aprobarea Studiului de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii „Amenajarea unor terenuri 
de sport din zona Câmpul Frumos“ și aprobarea proiectului „Amenajare terenuri de sport- 
Câmpul Frumos” și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Este vorba de modificarea 
HCL nr. 387 din 2019: Studiu de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii „Amenajarea 
unor terenuri de sport din zona Câmpul Frumos“. Valoarea totală a proiectului devine 
1.730.800,48 lei, include și TVA. Contribuția proprie 564.724,79 lei, din care 540.927,33 lei 
valoarea cheltuielilor neeligibile, respectiv 23.797,46 lei cota contribuției proprie 2% din 
valoarea totală eligibilă a proiectului.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și acest 
punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 177/2023. 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 386/2019 privind modificarea și completarea HCL nr. 99/2019 privind 
aprobarea Studiului de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii „Amenajarea unor terenuri 
de sport în Cartierul Ciucului“ și aprobarea proiectului „Amenajare terenuri de sport - 
Cartierul Ciucului” și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și completările 
ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Este vorba de modificarea 
HCL nr. 386 din 2019: Studiul de Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii „Amenajarea 
unor terenuri de sport în Cartierul Ciucului“. Valoarea totală a proiectului devine 
4.171.541,31 lei cu TVA. Contribuția proprie 2.451.163,45 lei, din care 2.416.053,7 lei 
valoarea cheltuielilor neeligibile, iar 35.109,75 lei valoarea contribuției proprie de 2% din 
valoarea totală eligibilă.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 178/2023. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Sunt propuneri, sau observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil și acest 
punct. Cu asta am epuizat prezentarea proiectelor de hotărâri. Mulțumesc foarte mult pentru 
dl. Toth-Birtan Csaba pentru efortul depus. Să trecem la votarea a celor 13 puncte dezbătute, 
din care 10 puncte aflate pe Ordinea de zi, iar 3 propuse la Diverse.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
de la 1 până la 10, respectiv D1, D2 și D3.” 



 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 
1 până la 10, respectiv cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 
de la 1 până la 10, respectiv cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 
1 până la 10, respectiv cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele de la 1 până la 10, respectiv cu D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 până la 
7, respectiv cu punctele 9 și 10, la 8 nu votez, respectiv sunt de acord cu punctele D1, D2 și 
D3. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu cele 10 puncte, 
respectiv cu cele 3 puncte de la Diverse.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 
de la 1 până la 10, respectiv cu D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 până 
la 10, respectiv cu D1, D2 și D3. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord 
cu punctele de la 1 până la 10, respectiv cu D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele de la 1 până la 10, respectiv cu D1, D2 și D3. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele de la 
1 până la 10, respectiv la Diverse cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 
până la 10, respectiv de la Diverse cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 
până la 10, respectiv sunt de acord și cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de 
la 1 până la 10, respectiv cu D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 până 
la 10, respectiv și cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
de la 1 până la 10, respectiv cu D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 
până la 10, la fel și cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Toate proiectele au fost aprobate de către toți cei 18 consilieri prezenți. Mulțumesc 
pentru prezență și vă urez o zi plăcută în continuare.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 25 mai 2023. 
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